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6 martie 2017Ultima “Există doar 3 culori, 10 cifre și 7 note; ceea ce facem cu
ele este important” Ruth Ross

Premieră națională!
Delfinoterapie la Constanța!

Program mult așteptat de copiii cu nevoi speciale

Premieră! 
Impozit 

pe cerșetorie
Dublarea lefurilor de până la 4.000 lei este

doar primul pas din programul optimist și super-
realist al Guvernului. Am pus mâna pe câteva
documente secrete, pierdute de un secretar de stat
într-un club de striptease, care relevă o serie de
măsuri social-fiscale temperate și de impact. Spre
exemplu, ajutorul de șomaj va fi triplat pentru cei
care demonstrează că, în precedentele 12 luni, nu
doar că n-au încercat nici măcar o secundă să-și
găsească un job, dar au și spart toți banii de la stat
pe votcă Săniuță (ocazii speciale) și spirt medicinal
(zile normale) - „E clar că ești o lepră și că meriți
să-ți păstrezi condiția de căpușă. Lasă că muncesc
alți fraieri corporatiști și te susțin și pe tine“. De
asemenea, dacă nu îți plătești taxele pe venit timp
de trei ani consecutivi, vei fi scutit pe viață de la
orice măsură fiscală - „Dai dovadă de
consecvență. E ceva ce lipsește în România, iar
noi vom premia asta. Dacă toți românii ar fi ca tine,
s-ar raporta nemții la noi, nu invers“. Totodată,
firmele care reușesc să treacă de pragul psihologic
de un milion de lei al fraudei fiscale nu vor mai fi
controlate în veci de Antifraudă - „E un lucru știut
că Fiscul e atras de băbuțele din piață și de
buticarii pe moarte, care nu se mai pot lupta cu
greii din sectorul hyper-super-market. Dacă
reușești să ieși din zona micro-evaziunii, care bate
la ochi rău de tot, ești OK. Un tun de două milioane
de lei, spre exemplu, e atât de mare că devine
invizibil“. Aici sunt planificate și promoții de genul
„La trei țepe, a patra e gratis“. De notat că
autoritățile vor să acopere aceste găuri în buget cu
fonduri certe din taxarea mai aspră a veniturilor
cerșetorilor și țiganilor care spală parbrize - „Am
văzut și noi „Filantropica“ și nu mai punem botul.
Din aprilie, cerșetorii vor fi incluși în categoria mari
contribuabili“. Bonus - pensiile vor fi majorate de
cinci ori, pentru a oferi un sprijin nesperat și meritat
Bisericii. 
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Colțul troll-ului

Complexul Muzeal de
Științe ale Naturii (CMSN)
din Constanța continuă

proiectele prin care încearcă să
îmbunătățească viața comunității,
elaborând programe din ce în ce mai
grele și mai ambițioase. Unul dintre
cele mai importante va fi pus în
practică în toamna acestui an. Este
vorba despre un program complex
de terapie cu delfini, o premieră la
nivel național. Intenții de a pune în
practică un asemenea proiect
științific există de mulți ani,
demersuri în acest sens fiind făcute
în vremea în care Consiliul Județean
Constanța era condus de Nicușor
Constantinescu. Dar lipsa unor
condiții de bază pentru desfășurarea
acestui tip de activitate (la momentul
respectiv delfinii înotau într-un bazin
de două ori mai mic decât cel din
prezent, iar apa nu era filtrată
corespunzător) a dus la amânarea
acestui program. Odată cu
inaugurarea noului Delfinariu și
instalarea unui sistem de filtrare mult
mai performant, demersurile pentru
instituirea unui program de
delfinoterapie pentru copiii cu nevoi

speciale au fost reluate. 
n TERAPIE CU DELFINI, DIN

TOAMNĂ n De curând, directorul
general al CMSN, Adrian Bîlbă, a
semnat un protocol științific prin care
se va putea începe acest program.
„Iarna aceasta ne-am sfătuit în
consiliul științific și am cerut opinia și
unui curator străin, împreună cu care
am identificat problemele și
activitățile noi pe care trebuie să le
facem cu delfinii și am decis să
începem acest proiect științific. Am
chemat un specialist în acest gen de
terapie, care a fost foarte mulțumit
de condițiile pe care le avem și a fost
de acord să ne ajute. Din septembrie
putem începe terapiile propriu-zise.
Până atunci, în vară ne vom ocupa
de formarea delfinilor”, a declarat
Bîlbă, într-un videoclip postat pe
canalul de YouTube al CMSN
(https://www.youtube.com/channel/U
CIfKED4e_olsXNC-F5WRa_w). 

n BENEFIC ȘI PENTRU COPII,
ȘI PENTRU DELFINI n Adrian Bîlbă
a afirmat că programul de terapie
asistată de delfini se va desfășura cu
ajutorul mai multor specialiști din
diverse domenii legate de lucrul cu

animalele și copiii cu nevoi speciale.
„La programul științific pe care îl vom
pune în practică vor participa
psihoterapeuți, neurologi și intructori
de delfini. De altfel, dresorii noștri au
început un program de formare în
Austria în acest domeniu”, a spus
șeful CMSN. Acesta a punctat faptul
că programul nu este benefic doar
pentru copiii cu nevoi speciale, care
nu vor mai fi nevoiți să plece din țară
pentru a putea avea parte de acest
gen de terapie, ci și pentru delfini,
care au o nevoie continuă de a
participa la noi activități, de a-și
îmbogăți mediul, cum se spune în
comunitatea științifică. „Delfinii au
nevoie de tot mai mult, de o
îmbogățire a mediului. Am început,
de ceva vreme, un program de lucru
intens cu delfinii, iar îmbunătățirile se
văd. Nu mai au ticuri, mișcări de
plictiseală, elemente de agresivitate,
pentru că își consumă energia fizică
și mentală cu tot felul de activități noi
pentru ei. Delfinoterapia ar însemna
o îmbogățire stimulativă și mai mare
pentru delfini”, a conchis Bîlbă.
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Impozit zero? Nu-l plătesc,
du-te naibii de stat!

Avem F16, dar tot MiG-urile
merg la exerciții NATO

Nave militare din şapte ţări membre NATO, echipe de scafandri
specializaţi în descoperirea şi neutralizarea pericolelor subacvatice,
dar şi elicoptere Puma şi avioane MiG 21 LanceR participă, timp de o
săptămână, la Exerciţiul Multinaţional „Poseidon 2017”, în vestul Mării
Negre. Peste 1.500 de militari, din șapte țări membre ale Alianței
Nord-Atlantice, iau parte, începând de duminică, la un amplu exercițiu
organizat de Forțele Navale Române ce va avea loc timp de o
săptămână, până în 13 martie, în apele teritoriale românești și în
apele internaționale din vestul Mării Negre. La exerciţiul organizat de
Forţele Navale Române vor participa o grupare navală NATO, dar și
elicoptere și avioane de luptă.

Potrivit reprezentanților Statului Major al Forțelor Navale,
Exercițiul Multinațional „Poseidon 2017” va fi condus de Centrul de
Coordonare a Exercițiilor în Marea Neagră. De asemenea, pentru
crearea unui mediu de luptă cât mai complex, pe parcursul exercițiului
se vor mai alătura și două avioane MiG 21 LanceR și o navă a Gărzii
de Coastă. „Poseidon 2017” aduce în Marea Neagră, pentru a doua
oară în acest an, și Gruparea navală NATO de luptă împotriva minelor
marine (SNMCMG-2), din care face parte și Dragorul Maritim (DM30)
„Slt. Alexandru Axente”. Forțele Navale Române participă la exerciţiu
cu două dragoare maritime, „Lt. Lupu Dinescu“ și „Slt. Alexandru
Axente“, corveta „CAm. Eustațiu Sebastian“, navele maritime pentru
scafandri „Grigore Antipa“ și „Venus“, remorcherele maritime
„Grozavul“,„Vârtosul“, „Voinicul“ și „Vânjosul“, nava maritimă
hidrografică „Cpt. Cdor. Alexandru Cătuneanu“ și un elicopter Puma
Naval. Forțele Aeriene Române vor participa cu două aeronave MIG
21 LanceR de la Baza 86 Aeriană Borcea.

Aplicarea
unei cote
diferențiate
reduse de
impozitare de la
1 ianuarie 2018,
așa cum este
prevăzut în
programul de
guvernare, nu
este posibilă, în
condițiile în care
veniturile

bugetare sunt la un nivel extrem de mic, apreciază
președintele Consiliului Fiscal (CF), Ionuț Dumitru
- „Planul este impozit de 10% la salarii de peste
2.000 lei brut și taxă zero pentru lefuri sub 2.000
lei. Eu cred că trebuie spus răspicat de orice
economist responsabil că acest lucru este
imposibil. Reamintesc că România are cele mai
mici venituri bugetare din Europa - 25% din PIB,
iar media comunitară este de 40%. Cred că ne
este clar tuturor unde suntem“. Ar trebui deci ca
autoritățile să impună taxe mai mari pentru
salariile celor care câștigă mai mult? E o opțiune,
spune Dumitru - „Corectă sau incorectă, în final
este o decizie politică. Realitatea a arătat, de 20 și

ceva de ani, că, indiferent de nivelul de taxare din
România, veniturile bugetare au fost mici. Dacă
înainte de 2005 aveam cote de 40 - 45%, acum
sunt la 16%, dar veniturile din taxe și impozite au
fost cam pe la același nivel, iar în ultimii doi ani au
început să scadă. Din punctul meu de vedere, ar
trebui să găsim soluții de îmbunătățire a
colectării“. Ce-nseamnă asta? Simplu - reforma
Agenției Naționale de Administrare Fiscală.
„Infrastructura Fiscului trebuie clar modernizată,
ca să folosim un cuvânt elegant (în special partea
IT). Mai exact, trebuie construită, că acum nu prea
ai ce să refaci. Și totul trebuie dublat pe partea de
cheltuieli bugetare (investiții). Un exemplu - când
un cetățean român de rând se duce într-un spital
public și vede dezastrul de-acolo, motivația lui de
a-și plăti taxele și impozitele scade dramatic. Chiar
și dacă am înjumătăți fiscalitatea, conformarea
voluntară nu va fi prea mare, din cauza eficienței
jalnice pe partea de cheltuieli centrale. Vedem
miliarde de lei „investiți“ cu efecte modeste în
economie“, conchide președintele Consiliului
Fiscal. De notat că, în ianuarie - februarie, ANAF a
colectat 31,99 miliarde lei, în scădere cu aproape
1% față de aceeași perioadă din 2016.
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Președintele CF, Ionuț
Dumitru: „Și dacă am
înjumătăți fiscalitatea,

românii nu s-ar grăbi să-și
plătească taxele, pentru că
văd că statul nu cheltuiește

eficient banii încasați“


